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Protokół nr LXXXIV 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

w dniu 21 listopada 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 21 listopada 2023 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 10:53 tego samego 

dnia. Obradą przewodniczył Grzegorz Michalski W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie na 

LXXXIV sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy. Witam pana Burmistrza Sławomira 

Chmielewskiego. Pragnę również powitać panią dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

w Mogielnicy. Panią Małgorzatę Tabor. Witam dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Mogielnicy. Pana Mateusza Muszyńskiego. Witam Radnego powiatowego, 

pana Roberta Lipca. Witam szanownych Sołtysów. Przewodniczących komitetów 

osiedlowych. Witam szanownych Radnych. Szanowni państwo, otwieram LXXXIV sesję 

Rady Miejskiej w Mogielnicy. Bardzo proszę Radnych o potwierdzenie obecności na 

dzisiejszej sesji, żebyśmy mogli stwierdzić prawomocność i praworządność dzisiejszych 

obrad i stwierdzić kworum. Dziękuję bardzo. Szanowni państwo. Stwierdzam kworum na 

sesji. Mamy dzisiaj obecnych 12 Radnych. 3 Radnych jest nieobecnych. 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Powołanie Sekretarza obrad. Na Sekretarza obrad 

chciałbym zgłosić radnego Adama Jagielińskiego. Czy Radny wyraża zgodę? Widzę, że 

Radny wyraża zgodę. Czy są jakieś inne kandydatury? Nie widzę, więc proszę o 

wprowadzenie danych Radnego Adama Jagielińskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnego Adama Jagielińskiego za jego 

zgodą. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Wiesław 

Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Piotr Radecki , 

Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Agnieszka Malinowska, Włodzimierz Wasiak 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: W związku z tym, że przybyła nam jedna Radna w 

trakcie, więc ponowimy jeszcze raz kworum dla wszystkich Radnych. Dziękuję bardzo. Więc 
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stan Radnych na sesji nam się zwiększył o jedną osobę. Obecnych mamy 13 Radnych, 2 

Radnych jest nieobecnych. 

 

 

4. Wręczenie nagrody dla najlepszego maturzysty w roku szkolnym 2022/2023 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni państwo. Przechodzimy do kolejnego 

punktu. Wręczenie nagrody dla najlepszego maturzysty w roku szkolnym 2022/2023. Bardzo 

bym prosił o wystąpienie pani dyrektor Małgorzaty Tabor. Oraz taty najlepszego maturzysty 

Wojciecha Stępniaka, a tata to pan Adam Stępniak. Zapraszamy panie Adamie. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski:  Gratuluję tacie, gratuluję mamie. Bardzo się cieszę, że 

jest taki zdolny syn. Myślę, że radość wśród rodziców była już od dawna. Myślę, że poszedł 

na wymarzony kierunek. I warto. Niekoniecznie? Ale myślę, że sobie na pewno ułoży w 

życiu, bo jeżeli jest zdolnym człowiekiem, to sobie poradzi w każdej sytuacji. Myślę, że ten 

sukces przełoży się na sukces również w życiu. Tego proszę mu przekazać, pogratulować. 

Bardzo się cieszę, że mam przyjemność wręczyć tę nagrodę pieniężną. 

 

A.S. W imieniu Wojtka, no przeprasza on, że nie może być, no niestety studiuje w Łodzi na 

Uniwersytecie Medycznym. No i w jego imieniu i swoim własnym chciałbym serdecznie 

podziękować władzom samorządowym właśnie za ufundowanie tej nagrody. Dziękuję bardzo.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Od ogłoszenia porządku dzisiejszej sesji dostaliśmy 

pismo z Powiatowego Centrum Medycznego w Grójcu. Będę wnioskował o zmianę 

dzisiejszego porządku i dołożenie jednego punktu. Będzie to projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej powiatowi grójeckiemu w 2023 roku. Będzie to wynikało ze 

wsparcia finansowego, jeżeli państwo poprzecie ten wniosek w zakresie doposażenia 

Powiatowego Centrum Medycznego, czyli szpitala w Grójcu. Później w dalszej części 

odczytam państwu szczegółowe pismo w tym zakresie. Więc zmienilibyśmy porządek o jeden 

punkt, dołożyli jeden punkt z projektem uchwały. I w związku z tym, będziemy mieli 

głosowanie nad przyjęciem porządku dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Sławomir Baran, Włodzimierz Wasiak 
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5. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski poinformował że od ostatniej sesji zwykłej zostały 

wydane zarządzenia od numeru 67/2023 do numeru 134/2023 

 

6. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski poinformował, że do przyjęcia mamy następujące 

protokoły: 

 Protokół z sesji LXXVI z 20.06.2023 roku, 

 Protokół LXXVII z 28.07.2023 roku,  

 Protokół LXXVIII z sesji z 29.08.2023 roku, 

 Protokół LXXIX z sesji z 1.09.2023 roku,  

 Protokół LXXX z sesji z dnia 28.09.2023 roku,  

 Protokół numer LXXXI z sesji z 4.10.2023 roku,  

 Protokół LXXXII z sesji z 13.10.2023 roku,  

 Protokół numer LXXXIII z sesji z dnia 31.10.2023 roku. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołów z poprzednich sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Sławomir Baran, Włodzimierz Wasiak 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2023-2027. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski :Wysoka Rado, szanowni państwo. Kilka słów 

wyjaśnienia, o co chodzi w tej uchwale. Budowa kanalizacji sanitarnej Dziarnów, Borowe, 

Dębnowola. Więc projektujemy ją już od dłuższego czasu. Ta kwota 18 000 jest niezbędna, 

żeby podpisać umowę z zakładem energetycznym, który zaprojektuje przyłącza do 

pompowni, które będą na tym terenie. Oczywiście, to nie jest równoznaczne z rozpoczęciem 

budowy tej kanalizacji. Bo jeszcze nie mamy na nią środków. Tylko wykonaniem 

przygotowania, jakim jest zaprojektowanie przyłączy do pompowni, które będą tłoczyły 

ścieki do naszej oczyszczali. Drugie. Przebudowa drogi gminnej Otolążka, Jastrzębia. 

Przypomnę tutaj mamy złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego. Wartość zadania 

około 5 500 000 zł. Wniosek prawdopodobnie będzie rozpatrzony w pierwszym kwartale 
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2024 roku. Nasz wkład w to zadanie to kwota 2 389, czyli różnica między tym 5 500 000 a 

tym. Powiedziałem, jak? 2 000. 2 389 000, tak. Czekamy na rozpatrzenie tego wniosku. I 

przygotowujemy się w ten sposób, umieszczając to zadanie w roku przyszłym do budżetu 

projektu 2024. I z tego tytułu zmieniamy prognozę wieloletnią. Zakładamy, że otrzymamy tę 

dotację. I to zadanie miejmy nadzieję, że zostanie zrealizowane w przyszłym roku. I kolejne 

przebudowa drogi, przebudowa drogi gminnej w Stegnach. Czyli budowa chodnika. Dlaczego 

zmniejszamy? Dotyczy to odcinka, na który otrzymaliśmy dotację z Urzędu Wojewody. Na 

odcinek od zabudowy zwartej w Stegnach do tego już wybudowanego chodnika. I najniższa 

oferta była o 250 000 mniejsza niż plan W związku z tym zadanie ulega zmniejszeniu i 

zmniejszamy o tą kwotę właśnie 250 000 zł. Czyli uaktualniamy wartość po przetargu. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2023-2027..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Sławomir Baran, Włodzimierz Wasiak 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Następie odczytał pismo z Powiatowego Centrum Medycznego w Grójcu. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Kilka słów wyjaśnienia do tej uchwały. Potem będę 

prosił jeszcze pana Przewodniczącego Rady, żeby odniósł się do wyposażenia dla jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych. I pana dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej na temat 

sprzętu i sposobu jego wykorzystania, który jest już zakupiony częściowo. I jeszcze będziemy 

kupować. I tak proszę państwa. Pani dyrektor Tabor, która tutaj była, wystąpiła do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. I otrzymała dotację w wysokości 50 000 zł 

na doposażenie tak zwanej ekopracowni. Czyli wyposażenie po prostu szkoły w niezbędny 

sprzęt związany z prowadzeniem zajęć z szeroko rozumianą ekologią. Na temat łóżka zostało 

wszystko tutaj już przeczytane. Tylko wyjaśnię, że na te łóżka składają się wszystkie, pewnie 

się złożą, przepraszam, wszystkie gminy powiatu grójeckiego w kwocie 60 000, przy czym 

Gmina Grójec o kwotę 2 razy większą. Jaki jest stan łóżek na niektórych oddziałach? No to 

mnie przypomina łóżka, jak byłem w wojsku. Były takie łóżka składane, więc można 

powiedzieć, że one przypominają czasy dość dawno minione. I myślę, że komfort pobytu w 

takim szpitalu oczywiście m.in. oprócz obsługi to również te łóżka. I myślę, że warto byłoby 

po prostu tutaj nasz szpital powiatowy, grójecki, wesprzeć ten sprzęt. Zakup lamp solarnych. 

Z jednym z Radnych objechaliśmy, bo był jego wniosek na temat zakupu lamp do budowy. 

To są lampy solarne, samodzielne. One będą montowane w tych lokalizacjach, które tutaj 

zostały wymienione. Nie są podłączane do sieci, która znajduje się na słupach zakładu 

energetycznego. Bo tutaj przypomnę, że nie mamy podpisanej umowy do tej pory z zakładem 
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energetycznym na dzierżawę lamp. Niektóre gminy podpisały. Ja tu z uporem nie podpisuję. 

W związku z tym, że taka lampa oprócz pierwszego montażu, potem nas w zasadzie nie 

kosztuje, ponieważ czerpie prąd ze słońca. Doszliśmy do wniosku, że kilka takich lamp trzeba 

będzie kupić. I tak, w Dziarnowie będzie to lampa,  która będzie na zapleczu remizy 

strażackiej. W Świdnie w lewo, za pałacem jest taka aleja w 2 miejscach niedoświetlona, więc 

tam jest lokalizacja, żeby je postawić. Ślepowola. Temat jest bardzo długi, sięgający 

kilkunastu lat, ale też doczekał się realizacji. Jak czasami ktoś pisze, że na coś czekał 25 lat, 

no to można powiedzieć, że to 20 lat były zgłaszane wnioski odnośnie zamontowania 

oświetlenia. Jak się jedzie dość Ślepowoli. Mija się rów. I zaczyna się zwarta zabudowa po 

prawej stronie. Najpierw taka duża przechowalnia. I tam są słupy, przesyłowe zakładu 

energetycznego, które znajdują się bardzo daleko od tej drogi. No i wnioski były, żeby 

zamontować tam lampy i tak dalej. No te lampy zamontowane na tych słupach oświetlałyby 

pole. Albo myszy by miały wyraźnie, lepiej chodzić. Więc doszliśmy do wniosku, że nie 

dotykamy słupów. I na tym odcinku byśmy zamontowali około 9-10 lamp. I Mogielnica. Kto 

był nad zalewem, to widzi, że jest remontowany pomost przez Miejsko-Gminny Ośrodek 

Kultury. Przez rzekę, który uległ dewastacji z różnych względów. Raz, że był stary. Drugie, 

ze względu na to, że jak to bywa w takich sytuacjach, część osób zawsze ćwiczy siłę swojego 

uderzenia na różnego rodzaju konstrukcjach. Został tak uszkodzony, że w pewnym 

momencie, chyba 2 lata temu, został zamknięty. Wniosek był złożony bodajże 3 lata temu. 

Między innymi ze środków Lokalnej Grupy Działania. Przypominam, bo czasami jest 

pytanie, co my z tej Lokalnej Grupy Działania realizujemy, za wyjątkiem płacenia składek. 

Więc mówię, jest to z Lokalnej Grupy Działania. Doszliśmy do takiego wniosku, żeby ten 

pomost oświetlić. Pan dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej zamontował już na swoim 

budynku 2 kamery, które będą skierowane na ten pomost. No i oczywiście, żeby w nocy 

odczytać, kto po tym pomoście tam dokazuje. No bo ci, którzy chodzą spacerkiem, to 

oczywiście nie ma żadnego problemu. Zamontujemy 2 takie wolno stojące lampy, które 

właśnie nie wymagają zasilenia. I w ten sposób będziemy monitorować ten teren. No tak się 

dzieje w całej Polsce, że tych kamer jest coraz więcej. Coraz więcej niestety jest miejsc 

monitorowanych, Z jednej strony wszyscy walczą z RODO i jest lista napisana, która nie ma 

żadnych adresów. Trudno się zorientować, o kogo chodzi. I wszyscy mówią RODO i nie 

wolno tego udostępnić A z drugiej strony w skali całej Polski mam nadzieję, że nie dojdziemy 

do takiej sytuacji jak w Chinach, gdzie wszędzie już kamery są. Będą odczyty twarzy i jeżeli 

ktoś przeszedł na czerwonym świetle, albo nie przez pasy, to Chińska Republika Ludowa, bo 

jest nadal ludową.  I komunistyczna partia, która tam rządzi, będą tego obywatela punktować. 

A następnie jak będzie chciał wyjechać za granicę, to mówi, że dostał dużo punktów karnych, 

w związku z tym nie wyjedzie za granicę. Może u nas bezpośrednio to nie jest to samo, ale 

sami obywatele niszcząc infrastrukturę doprowadzają do tego, że tych kamer i tego sprzętu 

wieszamy coraz więcej. Czy jest to legalne? Jest legalne. Przystanek w Mogielnicy jest tutaj 

najlepszym przykładem tzw. lekkiej dewastacji, która polegała na wjechaniu samochodem w 

ten przystanek. Będzie zamontowany w środę, jeśli się nie mylę. W czwartek? W czwartek, 

przepraszam. W czwartek będzie zamontowany, został zamówiony. Będzie praktycznie 

identyczny. Chcemy go uzupełnić. Monitoring jest rozbudowany w całym kraju, wszędzie w 

Polsce. Czasami pomaga, ale z drugiej strony, jak gdyby nie chroni prywatności, o którą 

czasami ktoś walczy. Są 2 sprzeczne kierunki. Jeden chronić prywatność, drugi monitorować 

wszystkich. I taki punkcik, proszę zwrócić uwagę, Europejska Mobilność Edukacyjna. 

Kolejny wniosek Zespół Szkół Ogólnokształcących w Mogielnicy złożył. I nasza młodzież, 

dostałem tutaj dwa dni temu SMS-a, wyjechała do Francji właśnie z tego programu. Pewnie 

już są w Paryżu. I zwiedzają w tej chwili Paryż. Także dziękuję tutaj pani dyrektor za 

przygotowywanie wniosków. Składanie tak, żeby uczniowie naszego Zespołu Szkół 

Ogólnokształcącego. Przypominam, że byli już chyba 2 razy w Grecji. Teraz we Francji, 
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także co jakiś czas ten wniosek jest składany. I nasza młodzież może zwiedzać różne inne 

ciekawe kraje. O punkt dotyczący wyposażenia OSP bym prosił pana Przewodniczącego. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni państwo, mamy taki punkt w dzisiejszym 

projekcie zmiany uchwały budżetowej. Dotyczący wykonania systemu selektywnego 

powiadamiania w jednostkach OSP. Jest to 6 jednostek OSP Miechowice, Dylew, Otaląż, 

Wólka Gostomska, Tomczyce i Dębnowola. Są to jednostki, bo jednostek mamy 13 na terenie 

Gminy Mogielnica. Część z nich posiada już taki system. Jest to system, który umożliwia 

automatyczne załączenie syreny w momencie wystąpienia zdarzenia. Czyli w momencie, 

kiedy dojdzie do jakiegoś wypadku, pożaru i zostanie przekazane zgłoszenie na numer 

alarmowy, czy to na 998 czy na 112. W momencie, kiedy komenda Straży Pożarnej w Grójcu 

dostanie o tym zdarzeniu informację, to wówczas pracownik pełniący służbę całodobową, 24-

godzinną. Na tzw. stanowisku kierowania. Jest w stanie z automatu uruchomić i powiadomić 

daną jednostkę o zdarzeniu. Jednostki, które nie mają takiego systemu, ich alarmowanie 

odbywa się w taki sposób, że dyżurny strażak bierze telefon, dzwoni do kierowcy, nie zawsze 

ten kierowca odbierze. Często jest tak, że jak odbierze, to gdzieś jest w polu, gdzieś jest na 

wyjeździe, trzeba dzwonić do kolejnej osoby. Czas na powiadomienie osoby z danej 

jednostki, kierowcy, czy innej osoby posiadającej klucz, czy od remizy jest wydłużony. 

Później wiąże się to z tym, że ta osoba musi dojechać do remizy, Ona dopiero załącza syrenę, 

więc ten czas powiadomienia strażaków o zdarzeniu, że w danej miejscowości, czy w jej 

pobliżu jest jakieś zdarzenie, do którego udział musi wziąć udział straż pożarna jest 

zdecydowanie wydłużony. Na terenie powiatu grójeckiego coraz więcej jednostek idzie w 

tym kierunku, żeby ten system alarmowania w jednostkach był wykonany. W ostatnim czasie 

w Gminie Nowe Miasto jednostki też były doposażane. Mamy 2 rodzaje jednostek ogólnie. 

Mamy takie lepsze, mobilniejsze, prężniejsze. Lepiej wyposażone, lepiej wyszkolone. To są 

jednostki w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. W naszej Gminie mamy 2 takie 

jednostki. Jest to jednostka w Mogielnicy i Kozietułach. A pozostałe 11 jednostek to są 

jednostki poza Krajowym Systemem Ratowniczo-Gaśniczym. Też wyposażone, też 

wyszkolone. Ale już mniejsze wymagania są im stawiane. Natomiast dążymy do tego, żeby 

podnieść państwa bezpieczeństwo. Żeby to powiadamianie o zdarzeniach było szybkie. I ten 

system jest też o tyle dobry, że on nawet w momencie, kiedy nie działa sieć GSM. Czyli sieć 

telefonii komórkowej, sygnał powiadamiania do załączania syreny jest wysyłany drogą 

radiową. Czyli taką, z której korzysta straż pożarna przy działaniach, przy zdarzeniach 

kryzysowych. Więc nawet w takiej sytuacji ten system jest w stanie wzbudzić tą syrenę. 

Strażacy są w stanie przybiec do jednostki. I z wykorzystaniem radiotelefonu nawiązać 

łączność z Grójcem. Bez wykorzystywania telefonów komórkowych, dowiedzieć się do czego 

są dysponowani. Gdzie jest zdarzenie, jaki rodzaj zdarzenia i wyjechać do akcji. Kiedy 

zbiegnie się odpowiednia liczba druhów do zdarzenia. Proszę teraz panie dyrektorze o 

zabranie głosu w zakresie punktu o doposażenie. 

 

   Dyrektor ZGKiM w Mogielnicy Mateusz Muszyński: Dzień dobry, witam państwa. 

Chciałbym bardzo podziękować za to, że Zakład Gospodarki Komunalnej jest dozbrajany w 

nowy sprzęt. Staramy się go wykorzystać jak najlepiej. Służy on pracy tutaj, żeby dla państwa 

poprawiać jakość dróg i innych rzeczy, którymi się zajmujemy. Ostatni zakup jest to ciągnik 

John Deere. Bardzo trafny zakup, maszyna w pełni wykorzystywana przez nas we wszystkich 

rodzajach prac. Kolejnym zakupem, który ostatnio został zrealizowany, to jest belownica do 

prasowania kartonów. Przyczyni się to do większego odzysku podczas gospodarowania 

odpadami komunalnymi na PSZOK-u. Te kartony są spinane w takie bele. I później będą 

oddawane do firmy. Kolejny temat realizacja, zakup samochodu specjalnego Unimog. Też już 

jest prawie na końcu działanie. Myślę, że około tydzień do dwóch tygodni maszyna u nas się 
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pojawi. Znacznie to też przyczyni się do poprawy jakości usług świadczonych przez nas 

zakład. Jesteśmy też, nabyliśmy rębak do drzewa, więc jeżeli tutaj państwo gdzieś przy 

drogach gminnych są jakieś miejsca, gdzie trzeba będzie usunąć zakrzaczenia i zadrzewienia 

w sezonie zimowym, jeżeli nie będzie zima bardzo śnieżna. Zamierzamy na terenie całej 

Gminy doprowadzić do kultury właśnie przydrożne rowy. Także proszę bardzo o informacje, 

gdzie tam są, jakie miejsca, gdzie powinniśmy prace wykonać. Na pewno to zrealizujemy. 

Kolejną rzeczą, którą Gmina przekazała dla Zakładu Gospodarki Komunalnej jest to beczka 

na wodę pitną. O niej już była mowa, ale też mamy świadomość tego, że udaje nam się 

dostarczać wodę. I są to dostawy niezakłócone. Niemniej jednak, gdyby była taka potrzeba, 

mamy możliwość zapewnić mieszkańcom wodę pitną, która po prostu wiadomo jest 

niezbędna. Kolejną rzeczą, którą udało nam się zrealizować jest to zakup przyczepki 

jednoosiowej firmy PRONAR z wywrotem na 3 strony. Także zakład naprawdę dość prężnie 

funkcjonuje. Sprzęt posiadamy. Chęci i siły do pracy też. Także proszę tutaj o wszelkie jakieś 

rzeczy, które mamy do wykonania. O zgłaszanie, czy poprzez urząd, czy bezpośrednio do 

mnie, do zakładu, służymy pomocą. Dziękuję. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego / Dyrektor MGOKiSB w Mogielnicy Robert Lipiec: Dziękuję 

panie Przewodniczący. Szanowni Radni. Szanowni Sołtysi. Szanowni państwo. Tutaj już 

odczytane zostało pismo pani prezes Powiatowego Centrum Medycznego oczywiście. I tam 

większość rzeczy została powiedziana, odnośnie tej kwestii zakupu łóżek. Ja tak jak tam było 

napisane prawie 7 000 000 kosztował remont oddziału wewnętrznego. Dodatkowo, został 

budynek szpitala docieplony. I odrestaurowany, wytynkowany. Dodatkowo zostały wykonane 

prace odnośnie, zostały wykonane nowe parkingi przed szpitalem, więc już będzie troszeczkę 

wygodniej zaparkować. Szpital zupełnie zmienił swoje oblicze, a przede wszystkim szanowni 

państwo ten oddział wewnętrzny. Niestety, wcześniej, czy później może się zdarzyć, że każdy 

z nas do tego szpitala może trafić. A przeważnie to właściwie dzieje się na oddziale 

wewnętrznym. Powiem szczerze będąc, robiąc obchód, jak zaczynałem pracę Radnego, 

robiliśmy obchód po tym szpitalu, no to powiem państwu szczerze, że byłem w ogromnym 

szoku. Ja z racji tego, że być może nie jestem bardzo wiekowy, no to do tego szpitala też tam 

nie trafiłem jeszcze. Nie miałem okazji, więc to była taka moja pierwsza styczność z tym 

szpitalem. No i tam była tragedia, po prostu. To nie było remontowane od wieków, można 

powiedzieć. Odkąd ten szpital powstał, to nie było remontowane. Dzisiaj mamy w pełni 

wyremontowany oddział wewnętrzny. W pełni, dlatego, że to było całkowity remont, czyli 

odnowa tynków, budowa nowych pionów kanalizacyjnych, budowa elektryki. Wszystko 

zostało wymienione. No i tak naprawdę rozmawialiśmy z panią prezes. Dyskutowaliśmy na 

ten temat. No, że wstawianie tych łóżek z lat 70., no to po prostu to niweczy całą tą, że tak 

powiem, otoczkę, która jest przepiękna w tym momencie. Więc dlatego też postanowiła pani 

prezes, postanowił zarząd szpitala zwrócić się do państwa m.in. o wsparcie finansowe ze 

względu na zakup łóżek. Jedno łóżko takie zwykłe łóżko do pokoju szpitalnego to jest koszt 

około tam między 10 a 12 000. Do pokoju intensywnego nadzoru medycznego to jest koszt 

około 18 000. Więc te koszty są spore. Biorąc pod uwagę, że zostały zainwestowane też spore 

środki zarówno z ramienia powiatu, jak i z Urzędu Marszałkowskiego. No to musimy w jakiś 

sposób się wspierać też środkami zewnętrznymi. A biorąc pod uwagę, że ten szpital, tak 

naprawdę z tego szpitala skorzystają wszyscy, bo to jest przecież dla nas. Więc jest to jakby, 

jakby to powiedzieć zasadne. Więc proszę ewentualnie o, Radnych tutaj o pozytywne 

rozpatrzenie tej prośby. Do tego jeżeli chodzi o szpital został wyremontowany, nie wiem czy 

państwo wiecie, jeszcze wcześniej, to niedawno w zasadzie, bo tam pół roku temu blok 

operacyjny. Też był dokumentnie po prostu rozsypany i wybudowany, można powiedzieć od 

nowa. Koszt remontu tego bloku to był też około 5 000 000 bodajże, ponad chyba. Więc jest 

teraz na etapie oddział neurologii, który też chcielibyśmy wyremontować. Już powiem 
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szczerze, że są prowadzone prace w kierunku tego, żeby pozyskać środki zewnętrzne. I żeby 

ten oddział został wyremontowany. Staramy się w jakimś stopniu ten szpital przywrócić do 

normalności. Jeszcze się podzielę z państwem jedną informacją, którą otrzymałem ostatnio na 

Komisji Zdrowia. Właśnie od pani prezes, że została zmieniona kadra w szpitalu. Na oddziale 

wewnętrznym są nowi lekarze. Widzę tu entuzjazm wśród niektórych. Cieszy mnie to bardzo. 

Na SOR-ze są, jest 5 nowych lekarzy. Zobaczcie to, to tak się tylko powie, bo naprawdę ci 

lekarze są największym problemem służby zdrowia i szpitali. Dlaczego? Dlaczego do Grójca 

nikt nie chciał przyjść? Prosta zasada, warunki. Nikt w takich warunkach nie chciał pracować. 

Wystarczyło, że został wyremontowany. Remont. Jest 5 lekarzy. Także to jest, wiecie, to jest 

takie domino, że to ciągnie jedno za drugim. Dlatego takie było zadanie postawione tak 

naprawdę dla zarządu Rady Powiatu i dla Radnych Rady Powiatu. Żeby poprawić warunki w 

szpitalu, aby ewentualnie w tym szpitalu zaistnieli ludzie. Młodzi lekarze, którzy przyjdą, 

zechcą przyjść pracować w tym szpitalu. Bo na etapie takim, jaki zastaliśmy ten szpital, tam 

nie było miejsca pracy. To była rozsypka. Idzie wszystko w dobrym kierunku. Miejmy 

nadzieję, że będzie lepiej. Liczę na państwa pomoc z góry. Serdecznie dziękuję, jeżeli taką 

pomoc szpital otrzyma. Także dziękuję bardzo. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dziękuję bardzo panie Robercie za zabranie głosu. 

Szanowni państwo. Szpital w Nowym Mieście też jest doinwestowywany i też się zmienia. 

Więc tutaj też między innymi planowane jest uruchomienie bloku operacyjnego, nowego w 

szpitalu w Nowym Mieście. Więc chce pan jeszcze panie Robercie uzupełnić coś na ten 

temat? 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego / Dyrektor MGOKiSB w Mogielnicy Robert Lipiec: Jak pan 

Przewodniczący mnie wyciągnął do odpowiedzi to oczywiście mogę dopowiedzieć. 

Oczywiście została pozyskana dotacja 10 000 000 na budowę nowego bloku operacyjnego w 

SP ZOZ w Nowym Mieście. Z tego co wiem prace już, że tak powiem zaczynają, że tak 

powiem się dziać. To jest na tym, bo nie wiem czy państwo byli w tym nowym budynku 

wybudowanym. Tam, gdzie jest izba przyjęć. Na samej górze było takie piętro, które 

generalnie było przygotowane pod blok operacyjny. Ale zostało puste, niewykończone. I 

właśnie tam będzie wybudowany, właściwie jest zakończona ta inwestycja w postaci bloku 

operacyjnego. I te 10 000 000. Coś tutaj ginie mi, ale no nieważne. I tam będzie ten blok 

zorganizowany. Tutaj jeżeli chodzi o te niższe piętra, tu gdzie dotychczas funkcjonuje blok 

operacyjny. No na chwilę obecną oczywiście idziemy w kierunku tego ZOL-u, czyli Zakładu 

Opiekuńczo-Leczniczego dla osób starszych. No to też kwestia będzie miejsca, bo taki 

oddział też jeżeli chcielibyśmy, żeby on funkcjonował. I generalnie nie przynosił strat, to też 

musi mieć odpowiednie obłożenie, tak jak każdy oddział szpitalny. I na takim ZOL-u, z tego 

co rozmawialiśmy z ekspertami swojego czasu, musi być przynajmniej około 50 miejsc 

przygotowanych, żeby on nie generował strat. A dzisiaj niestety, to jest bardzo istotną sprawą, 

żeby szpitalu nie generował. Ale jeszcze jedną informacją chciałbym się z państwem 

podzielić, którą też otrzymałem na ostatniej Komisji Zdrowia, którą otrzymałem od pani 

prezes Powiatowego Centrum Medycznego. Słuchajcie. Od 2018 roku wzrósł nam kontrakt na 

środki szpitala z 45 000 0000 na 65 000 000. I tak przerywa. Kontrakt został podniesiony, 

odbudowany z okolic 80% bo tak w 2018 roku ten kontrakt oscylował, do 105%. Co to 

oznacza? To oznacza, że zarząd szpitala pracuje. To, że nie, to, że wypracowuje ten kontrakt, 

że lekarze pracują. Bo powiedzieć 105%, dlaczego nie więcej. Moglibyście państwo 

powiedzieć, że może być 120. No właśnie nie. Dlatego, że NFZ, nawet teraz informacja nowa 

wyszła, że NFZ nie płaci za nad wykonania. Wszystko co robimy powyżej 100% nie zostaje 

zwracane szpitalowi. Czyli szpital [niesłyszalne], a nie odzyskuje tych pieniędzy. Może za 

daleko stoję, dlatego nie ma zasięgu. Także myślę, że to jest dobra informacja, że generalnie, 
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bo to tak jak mówię, świadczy o tym, że tam ludzie pracują,  nie siedzą na laurach. Podobnie 

powiem szczerze jest w szpitalu w Nowym Mieście. Bo tam kontrakt wzrósł, już w tej chwili 

nie pamiętam dokładnie szacunkowych kwot, ale wzrósł też około tam chyba 15 000 000. 

Także i też jest wypracowywany na poziomie tam 97-100%. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni państwo. Na ostatniej sesji nadzwyczajnej 

31.10 uzupełniliśmy w związku z pismem ze szpitala w Nowym Mieście. Na wsparcie 

finansowe dla powiatu grójeckiego kwotę 10 000 złotych na pomoc finansową na zakup 

wideo kolonoskopu dla SP ZOZ w Nowym Mieście, więc też dziękuję Radnym za to wsparcie 

na ostatniej sesji nadzwyczajnej. Szanowni Państwo nie widzę tutaj głosów do dyskusji w 

zakresie tego punktu dotyczącego zmiany uchwały budżetowej. Więc przystępujemy do 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Sławomir Baran, Włodzimierz Wasiak 

 

9. Podjęcie uchwały udzielenia pomocy finansowej powiatowi w 2023 roku. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi w 2023 roku. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Nejman, Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Sławomir Baran, Włodzimierz Wasiak 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Program współpracy Gminy i Miasta Mogielnica z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały i scharakteryzował załącznik. 
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Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy i Miasta Mogielnica z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2024 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. Mamy dołączony gminny 

program profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholowych dla gminy Mogielnica na 

2024 rok. Został on pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki, Budżetu i 

Rolnictwa, która miała miejsce w ostatnim czasie. Mamy w punkcie 1 wprowadzenie, w 

punkcie 2 cele i działania. Określone są przede wszystkim główne cele programu. Określone 

są działania, w jaki sposób będą realizowane, jaka jest profilaktyka wskazująca. Mamy 

określone podmioty, zajmujące się profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych 

na terenie Gminy oraz i poza nią. Zadania do realizacji. Tych zadań jest bardzo dużo. Mamy 

określone źródła finansowania gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania programów 

alkoholowych. I zasady wynagrodzenia członków gminnej komisji rozwiązywania 

problemów alkoholowych. Tutaj jest zmiana wynagrodzenia za posiedzenie ze 100 złotych na 

130 złotych. Zostało to zaopiniowane pozytywnie przez Komisję Gospodarki, Budżetu i 

Rolnictwa. To jest jedyna zmiana, która nastąpiła w tym programie w stosunku rok do roku. 

Otwieram dyskusję w zakresie przedstawionego projektu uchwały. Dotyczącego uchwalenia 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2024 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego odpłatnego wykonywania 

zadania publicznego w postaci zarządcy ulic powiatowych na terenie miasta Mogielnica w 

roku 2024 . 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Grójeckiego odpłatnego wykonywania 

zadania publicznego w postaci zarządcy ulic powiatowych na terenie miasta Mogielnica w 

roku 2024 . 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Stawka podstawowa jest niższa, szanowni państwo, o 3 zł, czyli z 32 zł na 29 zł. Wynika to z 

lepszej ściągalności opłaty za gospodarowanie odpadami. I z większej liczby mieszkańców, 

obywateli Ukrainy, z których ta opłata została pobrana.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Mogielnicy do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji 

administracyjnych w sprawie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 

socjalnym. 



12 

 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Mogielnicy do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji 

administracyjnych w sprawie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 

socjalnym..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określania zasad zwrotu wydatków poniesionych za 

świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem 

„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024–2028. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie określania zasad zwrotu wydatków poniesionych za świadczenia 

z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 

szkole i w domu" na lata 2024–2028..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024–2028. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
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Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku 

celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024–2028..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2024-2028..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

 

18. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Chciałbym przedstawić państwu informację, którą 

dostaliśmy z Urzędu Skarbowego w Grójcu 30.10.2023 roku. Dotycząca przeanalizowanych 

oświadczeń majątkowych. Szanowni państwo, informujemy, że działając na podstawie 

artykułu 24H, ustęp 7, 8 i 12 ustawy z dnia 8.03.1990 roku o Samorządzie Gminnym. 

Dokonaliśmy analizy przedłożonych oświadczeń majątkowych Radnych 

Gminy Mogielnica. W załączeniu przekazujemy informację o nieprawidłowościach 

stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych. I takie nieprawidłowości 

zostały stwierdzone u 4 Radnych. Radni pewne zapisy w oświadczeniach poprawili, 

uzupełnili. Informacja została wysłana do Urzędu Skarbowego w Grójcu. Co roku te 

oświadczenia majątkowe Radnych są sprawdzane. Co roku dostajemy informację z Urzędu 
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Skarbowego o weryfikacji tych oświadczeń majątkowych. Zwykle występują jakieś drobne 

poprawki wynikające zapewne z reguły z jakiegoś przeoczenia. Odczytam, szanowni 

państwo, zanim pani Sekretarz też przybędzie dzisiaj na dzisiejszą sesję, żeby przedstawić 

informacje o oświadczeniach majątkowych pracowników Urzędu Gminy. I ich sprawdzeniu 

przez Urząd Skarbowy. Odczytam państwo pismo, maila, którego dostała Gmina w dniu 

20.11.Dzień dobry. Na podstawie artykułu 88, ustawy z dnia 8.03.1990 roku o Samorządzie 

Gminnym. Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie zwraca się z prośbą o udzielenie w 

terminie 14 dni informacji, czy uchwała numer 24/368/2023 Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 10.10.2023 roku. W sprawie orzeczenia nieważności w 

części uchwały numer 78/410/2023 Rady Miejskiej w Mogielnicy z dnia 29.08.2023 roku. W 

sprawie określenia zasad udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie. Lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. Lub znajdujących się w 

Gminnej Ewidencji Zabytków położonych, lub znajdujących się na terenie Gminy i Miasta 

Mogielnica. Stała się prawomocna w związku z niezaskarżeniem jej do Sądu 

Administracyjnego przez Gminę i Miasto Mogielnica. Uchwała Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie została doręczona Radzie Miejskiej w Mogielnicy w dniu 

19.10.2023 roku. Na podstawie artykułu 13, punkt 8A, ustawy z dnia 20.07.2000 roku o 

Ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych w Wojewódzkim 

Dzienniku Urzędowym. Ogłasza się rozstrzygnięcia nadzorcze dotyczące aktów prawa 

miejscowego. Stanowiących, stanowionych przez jednostki Samorządu Terytorialnego. 

Zgodnie z artykułem 98, ustęp 5 cytowanej ustawy o Samorządzie Gminnym. Rozstrzygnięcia 

nadzorcze stają się prawomocne między innymi z upływem terminu do wniesienia skargi do 

Sądu Administracyjnego. Proszę o przesłanie odpowiedzi podpisanej przez Przewodniczącego 

Rady. Jest podany adres mailowy. Z poważaniem Joanna Zawadzka. Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Warszawie. To też dla państwa do wiadomości. 

 

   Sekretarz Joanna Kaźmierska: Dzień dobry. Chciałam przedstawić informację o złożonych 

oświadczeniach majątkowych przez panią Skarbnik, Sekretarza, dyrektorów i kierowników 

jednostek organizacyjnych. Jak również osoby wydające z upoważnienia pana Burmistrza 

decyzje. I oświadczenia majątkowe zostały złożone w terminie, to jest do 30.04.2023 roku. 

21.06 zostały wysłane do Urzędu Skarbowego w Grójcu, Tomaszów Mazowiecki. Przysłucha 

i Radom. Z Grójca do chwili obecnej nie otrzymałam jeszcze informacji. Ale śmiem 

twierdzić, tak jak poprzednio, w tamtym roku. Skoro nie było uwag, więc oni mi nic nie 

przesyłają jakiejś informacji. Czy są jakieś uwagi, czy niedociągnięcia. Z Tomaszowa 

Mazowieckiego dostałam zawiadomienie, że oświadczenie majątkowe zostało złożone w 

terminie i prawidłowo. Nie ma zastrzeżeń. Odnośnie Przysuchy i Radomia są zastrzeżenia. 

Więc te osoby muszą się zgłosić do mnie. Zostały poinformowane o złożenie wyjaśnień i 

odesłanie z powrotem do Urzędu Skarbowego. Dziękuję bardzo. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Proszę państwa, na ostatnim posiedzeniu Komisji odbyła 

się dyskusja na temat przydziału mieszkania, które zajmowała osoba, która zmarła. I kilka 

słów wyjaśnienia. W tej chwili po dyskusjach, jeszcze po posiedzeniu Komisji chciałem 

przedstawić państwu ujednolicone stanowisko, jak wygląda problem. Otóż tak. Zanim Gmina 

sprzeda mieszkanie z jakiegokolwiek bloku, to stając do aktu notarialnego, ja muszę 

przedstawić zaświadczenie z Urzędu, ze Starostwa Powiatowego w Grójcu, że dany lokal jest 

samodzielny. Co to znaczy lokal samodzielny? To znaczy, że ma jedno wejście, okna, 

wyjście, czyli spełnia warunki samodzielnego lokalu, w którym można zamieszkiwać. Ten 

lokal, który był przedmiotem dyskusji, jest lokalem samodzielnym. Ale w momencie, kiedy 

osoba, para rozwiodła się, został podzielony sztuczną ścianą, czyli regałem. Ten lokal 

samodzielny został podzielony sztuczną ścianą, regałem. Jedna osoba zajmowała tam około 
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16 metrów, druga około 17 metrów. W związku z tym ten lokal nie może być przydzielony po 

osobie, która zmarła, bo ona zajmowała tę część tego lokalu samodzielnego. Czyli 

powiedzmy 16 metrów. A druga część, 17, jest w tej chwili przez kogoś zajmowana. I po 

dyskusji, zastanowieniu się nad różnymi wariantami, moja propozycja jest taka. I chciałbym 

tutaj od państwa opinię. Proponuję, aby ta osoba, która zajmuje tą drugą część, tą powiedzmy 

17. Dostała zgodę, czy opinię od was. Polegającą na tym, żebym ja podpisał z tą osobą 

umowę o przydzieleniu jej tej pozostałej części, niesamodzielnej. Czyli, mówiąc inaczej, po 

drugim partnerze, który już tam nie mieszka, a zamieszkiwała osoba, która zmarła. I w ten 

sposób ten lokal wróci do poprzedniej sytuacji, czyli będzie lokalem samodzielnym, jak 

gdyby regał zniknie. No i zgodnie z informacją tej osoby, ta osoba jest zainteresowana 

wykupieniem go. I wykupi ten lokal o łącznej powierzchni 17 plus 16 metrów, czyli 

powiedzmy 30 kilka, jako lokal samodzielny. Nabędzie go nie w drodze przetargowej, tylko 

w drodze negocjacji. Na posiedzeniu Komisji były różne dyskusje na ten temat. W tej chwili 

po konsultacji jeszcze z pracownikiem Urzędu Gminy, z panią Sierajewską takie jest moje 

stanowisko. I w związku z tym prośba o to, żeby zmienić tą opinię, która była na posiedzeniu 

Komisji, żeby nie odwlekać sprawy. Chciałem skorzystać z posiedzenia dzisiaj sesji Rady, 

żebyście przez głosowanie. Bez uchwały, tylko przez głosowanie, poprzez wyrażenie opinii 

wyrazili zgodę na domeldowanie tej osoby. Tutaj drugiej części lokalu, który w tej chwili po 

domeldowaniu będzie lokalem samodzielnym. I będzie umożliwiał nam jego sprzedaż. Jeżeli 

byśmy kogokolwiek wprowadzili do tej drugiej części po osobie zmarłej, to ten lokal nigdy 

nie byłby sprzedany. Nie mogłaby być przeprowadzona procedura sprzedaży, ponieważ nie 

uzyskalibyśmy ze Starostwa zaświadczenia o tym, że to jest lokal samodzielny. Lokal składa 

się z dwóch pomieszczeń, z kuchni i pokoju. Poprzednio te osoby tak sobie to podzieliły. 

Częścią oddzielającą tak naprawdę to był regał. W jakiś sposób tam jeszcze wzmocniony. 

Tak, żeby nie mogli się kontaktować między sobą. Ale tak mówię, to była taka prowizorka. 

 

Głosowano w sprawie: 

zaopiniowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy ul. 

Grójeckiej 7 w Mogielnicy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, 

Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, 

Piotr Radecki , Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (3) 

Sławomir Baran, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

 

   Radny Edward Kieszek: Ja chciałem zabrać głos w sprawie tych lamp solarnych, bo nie ma 

Sołtysa z Dziunina. A wiem, że wielokrotnie składał wniosek o zainstalowanie tam takiej 

normalnej lampy. Ale zainstalowanie tam normalnej lampy nie było możliwości. Bo tam nie 

ma, nie dochodzi linia energetyczna. Jest to skrzyżowanie Armii Krajowej, Błędowskiej z 

Dziuninem. Na Dziuninie w odległości tam od krzyżowania 50-80 metrów stoi ostatnia 

lampa. I wyjeżdżając od miejscowości do tego skrzyżowania robi się w pewnym momencie 

ciemno. I to tak powiedzmy szczerze do przyjemnych momentów podczas jazdy to nie 

wygląda. Czyli przy następnym zakupie takich lamp prosiłbym o rozważenie możliwości 

zainstalowania tam takiej lampy. 
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   Radny Powiatu Grójeckiego / Dyrektor MGOKiSB w Mogielnicy Robert Lipiec: Dziękuję 

panie Przewodniczący. Tylko krótko chciałbym oczywiście radnym serdecznie podziękować 

za pozytywne przegłosowanie łóżek szpitalnych w imieniu pani prezes. W imieniu Zarządu 

Rady Powiatu. Dziękujemy bardzo serdecznie za pozytywne głosowanie. Jeszcze tylko 

dodam tak informacyjnie, że pomysłem moim było taki, który przekazałem pani prezes. Żeby 

na każdym łóżku sfinansowanym z poszczególnych gmin, czy też od sponsorów był zapis, że 

sfinansowano np. z Gminy Mogielnica. Dziękuję. 

 

19. Sprawy mieszkańców. 

 

   Sołtys Kozietuł Nowych  Beata Haśkie: Ja myślałam, że tu będzie większa dyskusja, ale 

widzę, że nie ma, więc ja sobie pozwolę. Ja sobie spisałam tu dłuższą listę, także czekajcie. 

Przeciągnę. Pierwsze, ponieważ pan Burmistrz czytając informacje z działań od ubiegłej sesji, 

powiedział, użył takiego słowa, od normalnej sesji. Więc ja mam pytanie, kiedy wrócimy do 

normalności i my, Sołtysi, będziemy zapraszani na wszystkie sesje. Sesje nadzwyczajne, W 

mojej opinii i podejrzewam, że w opinii wielu innych osób, które nie wiem czemu nie 

odzywają się i tu nie ma w ogóle żadnej dyskusji ani między Radnymi, ani między nami. Sesji 

nadzwyczajnych nie ma. One się nazywają nadzwyczajne, ale one się odbywają 

systematycznie raz w miesiącu. A więc jest to tak jak było wcześniej. Najpierw były 2 lata 

pandemii, teraz mamy 2 rok. No troszeczkę takiej no, nieciekawej sytuacji, ponieważ my 

Sołtysi jesteśmy, jak to pięknie było mówione w dzień Sołtysa 10.03, jesteśmy na pierwszej 

linii frontu. Czyli mieszkańcy, jeśli mają jakieś zarzuty, jakieś pretensje, jakieś coś, uderzają 

w nas. Żaden mieszkaniec nie jedzie, nie bije albo przepraszam, nie kłóci się z Radnym, tylko 

wali w Sołtysa. To jest pierwsza sprawa. Ja mam więcej, bo ja sobie tu spisałam. Pytanie 

mam w sprawie tego oświetlenia. Powodem, dla którego tylko tyle jest lamp solarnych jest 

właśnie między innymi propozycji, albo próśb o założenie lamp solarnych. Między innymi 

jest powód taki, że my nie jesteśmy na tych sesjach. Nie wiemy na bieżąco, co się dzieje. A 

myślę, że większość wsi, na których nie ma oświetlenia, chciałyby w punktach chociaż. No to 

przepraszam, a to czemu nie podniosłaś? A, no widzisz, dyskusja już by się zakończyła, 

gdybym nie wzięła mikrofonu. Więc ja proponuję, wróćmy do normalności. Miejmy sesję raz 

w miesiącu z Sołtysami. Żebyśmy my na bieżąco wiedzieli i informowali i Radnych, i pana 

Przewodniczącego, i pana Burmistrza o tym, co się dzieje na wsi, jakie są nasze oczekiwania. 

I z czego my możemy skorzystać? Bo na chwilę obecną to jest trochę nieciekawa sytuacja. 

My naprawdę jesteśmy niedoinformowani. Następna sprawa. Oświetlenie już przerobiłam, 

teraz droga. Ja mam pytanie. I ponawiam zaproszenie. Kochani Radni, przyjedźcie na tę drogę 

do Kozietuł. Wasza kadencja już się kończy. Ja byłam Radną 4 lata. Po 2 latach droga była u 

mnie robiona. I niedokończony był maleńki odcinek. I ja już ponad 6 lat czekam na 

dokończenie tego odcinka. Reszta drogi rozwala się, rozwala się. bo łatanie, tak jak przez 

gospodarkę komunalną, owszem, to jest bardzo dobra rzecz, kiedy to jest mały jakiś dołeczek, 

to można tak załatać. Tym pejczerem, czy jak się to tam nazywa, też jest to dobre. Ale to 

można jeden rok, drugi rok. Ale przez tyle lat, w tej chwili, to ja mam taką drogę, jakby był 

bruk. I jedzie się jak po bruku. Ja was zapraszam, ponawiam, bo to już jest któreś z kolei moje 

zaproszenie. Przyjedźcie, zobaczcie. Buduje się u nas drogi bardzo dobrze. Tam gdzie jest 4 

budynki, 5 budynków. Jak to teraz jest, drogi przez pola lasy i łąki. Tak się teraz u nas mówi o 

drogach w Gminie Mogielnica. A nie remontujemy, nie ratujemy tego, co 20 lat temu było 

zrobione, to już się rozeszło całkowicie. Ja w tej chwili to nie mam już jednego odcinka do 

zrobienia,  tylko cała ta droga. To jest kolejna sprawa. 16.10 zadzwoniłam do pana 

Burmistrza, I do dzisiejszego dnia nie dostałam odpowiedzi, co w sprawie tej drogi, którą 

zgłosiłam. Ponieważ mam nowego dzierżawcę, który ma dziwnie wytyczoną przez nie wiem 
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jakiego tam geodetę drogę. Swoje granice. Droga, która jeszcze nie tak dawno miała 12 

metrów. Czyli 6 metrów droga i po 3 metry z każdej strony pobocze. Ja w tej chwili są 

miejsca, gdzie ja mam 10-15 metrów, zaorał mi rowy. I niedługo nie będę miała na tym 

najlepszym u mnie odcinku drogi, drogi. Przekazałam panu Burmistrzowi nawet numer 

telefonu do tego pana. No i czekam. Bo on nadal będzie coś tam szykuje prace. A nie wiem, 

co będzie z naszymi rowami, z naszą drogą. To jest następna. I mam pytanie. Droga, a teraz 

jeszcze pytanie dotyczące stacji uzdatniania wody. Wieś Dalboszek nadal czeka na, ma 

zainstalowaną, znaczy jest działająca kanalizacja, natomiast na wodociągi nadal czekają. 

Mnie się też mieszkańcy pytają. przy okazji takiej, że jak nowy dzierżawca zaczął uprawiać 

pole, no to odkryli co niektórzy, że jest zostawiona działka. Wytłumaczyłam, że działka jest 

pozostawiona, bo była ugoda i agencja przekazała Gminie Mogielnica działkę pod stację 

uzdatniania wody. I też to już jest, niedługo będzie 20 lat, są przesunięcia. I jak słyszę, że 

wykonywana jest dokumentacja na kanalizację, czy tam na wodociągi w tamtym kierunku. 

Czyli Świdno, Borowe, Dziarnów, tamte strony. No to tak się zastanawiam, a co z nami? Co z 

nami z Kozietułami? Kozietuły Nowe, Kozietuły i Dalboszek. Te 3 miejscowości. Nadal 

czekamy na stację uzdatniania wody. A wtedy będzie pewnie pociągnięte coś dalej. To chyba, 

no chyba przynajmniej te, które zdążyłam sobie zapisać pytania, to bardzo bym prosiła o 

udzielenie mi informacji. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowna pani Sołtys. Sesje nadzwyczajne wynikają 

z tego, że bardzo często dostajemy informację na przykład dziś, że musimy podjąć decyzję w 

przeciągu 2,3 dni. A procedura na zwołanie sesji zwyczajnej przewiduje, że ta sesja, 

udostępnienie materiału, z powiadomieniem musi się odbywać na przynajmniej 7 dni przed, 

tak. Często też jest tak, że dzisiaj nawet może być taka sytuacja, szanowni państwo, że po 

sesji dostaniemy jakieś pismo do Gminy, że mamy przyznane środki np. do końca roku. I 

będzie trzeba bardzo szybko ogłaszać przetarg, więc musimy przyspieszyć tą procedurę. I 

takich sytuacji szanowni państwo w ostatnim okresie jest naprawdę bardzo dużo. Jak sobie 

przeanalizujecie te materiały, które są ogólnie dostępne. Wystarczy wejść sobie na stronę 

internetową, e-sesja Mogielnica. Tam są wszystkie materiały ze wszystkich posiedzeń, z 

Komisji. Wszystkie materiały macie dostępne, więc jeżeli ktoś chce dotrzeć do jakichkolwiek 

materiałów, nie chcąc się kontaktować z Radnym. Bo nie wiem, może współpracy z Radnymi 

nie ma, to te materiały są ogólnie dostępne. Są również nagrania z posiedzeń, które też można 

obejrzeć, ale oczywiście jak najbardziej uwaga słuszna. Te sesje z wami jak najbardziej 

powinny się odbywać częściej. Kolejna kwestia dotycząca lamp, drzwi Urzędu Gminy nie są 

szanowni państwo dla nikogo zamknięte. I dla mieszkańców Gminy nie są zamknięte i dla 

osób spoza Gminy nie są zamknięte. Więc jeżeli ktoś stwierdza i zgłasza jakiś problem, to ja 

nie rozumiem, dlaczego trzeba czekać z tym problemem do sesji zwyczajnej. Ja jak 

stwierdzam jakiś problem, to pierwsze, co często robię, jak dostanę informację, albo sam coś 

zauważę, to czy dzwonię do dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej. Czy do Radnego 

Powiatowego, czy do pana Burmistrza. Czy do pracowników z Urzędu, czy będąc w urzędzie 

przekazuję taką informację. Czy kontaktuję się z kierownikiem Biura Rady. I proszę, żeby 

taką informację przekazał dalej. Więc, jeżeli ktoś tylko chce, to naprawdę, szanowni państwo, 

nie ma z tym żadnego problemu. Jeżeli są potrzeby w zakresie lamp, proszę zgłoście je do 

nas. I naprawdę rozpatrzymy to w miarę posiadanych możliwości finansowych. Jak sami 

słyszeliście dzisiaj od pana Burmistrza, jest ciężka współpraca z zakładem energetycznym w 

zakresie dzierżawy słupów. I dlatego też staramy się znaleźć rozwiązanie na to. W ramach 

takiego programu pilotażowego zostały zamontowane lampy na Gracjanowie, żeby w ogóle 

zobaczyć, sprawdzić, czy jest sens montowania takich lamp. 2 lata minęły od tych pierwszych 

lamp, które zostały zamontowane. Okazuje się, że się to sprawdza. Oczywiście przy takiej 

pogodzie, jaką mamy obecnie, gdzie praktycznie nie ma słońca, jest mgła, te baterie się nie 
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naładują. Więc ta lampa, jak tylko jest po zachodzie słońce, będzie świeciła przez bardzo 

krótki czas. I też trzeba mieć tego świadomość. Nie mamy pogody takiej, jaka jest w 

Hiszpanii, czy we Włoszech, czy w Egipcie. Gdzie tego słońca w roku mamy 300 parę dni. 

Tylko mamy warunki nasze tutaj lokalne, polskie. I ta pogoda u nas jest taka, a nie inna. 

Droga w Kozietułach Nowych. Myślę pani Beato, że niejeden z Radnych niejednokrotnie, czy 

Radna przejeżdżała drogą obok pani i obok pani domu. I obok przez Kozietuły Nowe. I wie 

jak te drogi wyglądają. I nikt tutaj nie działa na zasadzie takiej, że jest przeciwny tym 

inwestycjom. Jak najbardziej jesteśmy za tym, żeby te drogi też wykonać. W momencie, 

kiedy pojawiają się jakieś źródła i finansowania zewnętrzne szanowni państwo i wnioski, 

które składamy bardzo często nie można złożyć na każdą dowolną drogę, którą w Gminie 

mamy. Przykład drogi z Kaplina na Borowe. Dostaliśmy dofinansowanie kilka milionów 

złotych na tą drogę. Została droga wykonana. Ona stanowiła doskonałą alternatywę dla 

mieszkańców podczas modernizacji drogi powiatowej ulicy Dziarnowskiej na terenie Gminy i 

Miasta Mogielnica, gdzie inwestycja została ostatnio zakończona. I nawet ostatnio z 

mieszkańcami z Borowego jak rozmawiałem. Mimo że już Dziarnowska jest uruchomiona, 

oni mówią, że my tą Dziarnowską to już teraz nie jeździmy. Bo ta droga z Kaplina na Borowy 

czy z Borowego na Kaplin do Mogielnicy jest doskonałym rozwiązaniem. Jest ona prosta, nie 

ma tam zabudowań. Są ograniczenia oczywiście prędkości, ale bardzo dobrze się nią 

mieszkańcom jeździ. Czasami to też jest tak, że się chce coś zrobić, ale nie do końca zawsze 

łatwo można to zrobić. Przykład dróg na Izabelinie, gdzie chcielibyśmy wykonywać. Jest 

problem z uregulowaniem stanu prawnego. Podobnie z drogami w Kozietułach. Więc to, że 

państwo widzicie, że gdzieś wykonujemy drogi, to też nie wynika z tego, że często od razu 

tam chcemy tą drogę wykonać. Tylko też to wynika z okoliczności sytuacji, jaka jest w 

danym momencie, że się pojawiają dodatkowe środki finansowe na te zadania. Oddam głos 

panu Burmistrzowi, bo też do pana Burmistrza było wiele pytań. Proszę bardzo, panie 

Burmistrzu. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Pan Przewodniczący na wszystko odpowiedział, ale 

kilka słów powiem. Sesje normalne będą wtedy, kiedy rząd będzie normalny. W tej chwili 

rozstrzygnęliśmy przetarg na drogę Kaplin-Borowe. Pytamy wykonawcy, kiedy wejdzie. 

Proszę państwa, zima idzie, nie mam zamiaru. W Starostwie, w innej gminie też nas cisną. 

Wszystkie Samorządy dostały pieniądze na sam koniec. Wybory były, w związku z tym 

rzucili. Tylko jak budować drogi w zimie? Jeżeli przysyłają nam informacje i ja mam, kiedyś 

tu było na sesji, mówiłem. Dosłownie dzień przed sesją. To zwoływaliśmy sprawę na szybko. 

Więc z tego tytułu, tak jak Przewodniczący powiedział, jest procedura sesji normalnej i takiej. 

Także to wynika z tego. Miejmy nadzieję, że wszystko wróci do jakiejś normalności. I te 

przepływy będą. Oczywiście zawsze będą sesje nadzwyczajne. Ale nie w takiej sytuacji, że 

nam sypią pieniądze, bo są wybory. I teraz rozstrzygajcie przetargi, realizujcie zadania do 

końca roku. Na chodnik w Stegnach dopiero ten, co był z naszych środków, już jest 

zrealizowany, jeszcze nie odebrany. A ten ze środków rządowych, dopiero dzisiaj właśnie pan 

Nejman wyszedł, bo będą tyczyli, gdzie ten chodnik będzie. Mróz może wyskoczyć i temat 

zostanie zakończony i perturbacje. Także tak to wygląda i z tego powodu, tak jak rząd rządzi, 

tak my staramy się dostosować, czyli robić wszystko. Prezydent podpisuje w nocy, a my sesje 

nadzwyczajne zwołujemy. Proszę to zrozumieć. Nagrody dla nauczycieli, tak. W ostatniej 

chwili przyszła informacja o zwiększeniu subwencji. Był termin do wypłacenia, musieliśmy 

wypłacić. Z tego powodu była od razu sesja zwoływana, bo nie mogłem odłożyć sprawy. 

Inaczej byśmy nauczycielom płacili odsetki za niewypłacenie w terminie. Lampy solarne. 

Pani Beato, powiedziałem, że Ślepowola czekała ponad 20 lat na te lampy. Proszę zgłaszać. 

Mój telefon jest na stronie gdzieś tam zamieszczony. Myślę, że państwo wszyscy macie mój 

telefon. Proszę dzwonić, przypominać się. Lokalizacje, które były, co mogłem odtworzyć, to 
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odtworzyłem w swojej pamięci. Przypomniał mi o temacie pan Wiesław Małek. 

Objechaliśmy. I przy okazji mówię, zaraz, i tu było zgłoszenie, i tu było zgłoszenie. Więc 

proszę zgłaszać, jest taka sytuacja, że z tego korzystamy. Ja tak szybko policzyłem tutaj w tej 

chwili, jeżeli byśmy płacili 3 zł, to byśmy rocznie płacili PGE za dzierżawę słupów 50 0000. 

To nie płacimy im 50 000 za dzierżawę słupów, które otrzymali w prezencie po komunie. 

PGE jest spółką, czyli firmą prywatną, a z tego tytułu kupujemy te lampy solarne. Bo jak 

mamy płacić za dzierżawę, to lepiej postawić ten słup. Może więcej, ale tak jak mówię, 

rozwiąże na części problem. Proszę zgłaszać te lampy. Oprócz tych, które dzisiaj zostały 

przegłosowane do Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw, tak zwany MIAS. 

Zgłosiliśmy jeszcze w międzyczasie Tomczyce, żebym się nie pomylił. Dylew miał nie być, 

ale w końcu wejdzie z tego Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Sołectw, bo zmienili 

zasady. I jeżeli dana wieś już korzystała z tzw. MIAS-u, to może jeszcze drugi raz. Może coś 

mi umknął jeszcze? A, Pawłowice. Już złożyliśmy te wnioski. Będę musiał pamiętać o 

skrzyżowaniu. Wpisałem w notes w telefonie. Jak będzie lampa, proszę zadzwonić. Telefon 

mój jest dostępny w sobotę, w niedzielę. Nie ma problemu. Może być i po 22. Dam radę. A 

nie mówić, że z tego tytułu, że sesja jest,to ja publicznie powiem, że coś tam nie zostało 

zrobione. Przecież ze mną jest kontakt, nie? Jest kontakt. Jeżeli chodzi o tego rolnika, który 

zaorał ten pas drogowy. Oczywiście dodzwoniłem się do niego i rozmawiałem na ten temat. 

Opierniczył, tak jak mi przekazał, tego traktorzystę, bo on wjechał tam, nie powinien 

wjechać. I w związku z tym zapomniałem oddzwonić. Ale była rozmowa. Jak powiedział, że 

jest okej, bo gdyby był problem, to na pewno bym zadzwonił, że z jakiegoś powodu tam się 

stawia. Jak nie ma problemu, to ja często ludziom mówię, żeby do mnie nie dzwonili, bo po 

co mi będą mówić, że jest fajnie i słońce świeci. Nie, jak się nie świeci słońce, to proszę do 

mnie dzwonić, no to będę starał się pomodlić do pana Boga, żeby zaczęło świecić. I w takiej 

sytuacji nie było problemu zaorania. Powiedział, że poprawi się. Panie Burmistrzu, 

przepraszam za tą sytuację. No i pewnie ktoś zadzwonił, za 5 minut zapomniałem oddzwonić. 

I co w tej sprawie, na pewno bym tutaj oddzwonił. Sprawa drogi w Kasztankach. Kasztany. 

Tłumaczyłem Radnemu, powtarzam jeszcze raz. Najpierw Rada musi przeznaczyć środki na 

wytyczenie. Mamy końcówkę roku, w związku z tym będziemy pracowali nad budżetem na 

przyszły rok. Na razie jest jaki-jaki, jako taki. Udało nam się dopiąć. Chociaż przy 

obiecankach 30% podwyżki dla nauczycieli. Mając złe doświadczenie z poprzednich lat. I 

przerzucanie kosztów podwyżek dla nauczycieli na budżet Gminy. Jeszcze nie wiem, czy z tej 

drogi Jastrzębia Stara, nie będziemy musieli zdejmować tych środków, o których dzisiaj wam 

pisałem, że wprowadziliśmy w prognozę wieloletnią. To są jedyne środki, jakie zostały. Więc 

nie wiem, co będzie. W związku z tym na razie nie zgłaszałem w projekcie budżetu 

wytyczenia tej drogi. Radny, pan Marczak rozmawiał na ten temat. Kiedy ta droga? Ta droga 

była przymierzana tak jak droga Kaplin-Mogielnica. Przetarg został rozpisany. Wykonawca 

nie wie, czy wejdzie. Pogoda dopisała, jak dopisuje. Gminy dostały pieniądze i powiaty. 

Równolegle, gdyby droga w Kozietułach spełniała warunki, bo to miało być remontem. To 

zamiast drogi Kaplin do Mogielnicy byśmy robili właśnie tą drogę w Kasztanach. Także ona 

nie została pominięta, tylko nie spełnia warunków, dlatego że granica jest nieuregulowana. 

Granica po prostu wchodzi, grunty prywatne wchodzą w istniejący pas drogowy. To 

tłumaczyłem w ten sposób Radnemu. Myślę, że już na sesji na ten temat mówiłem, więc 

powtarzam myślę, że po raz drugi. Najpierw trzeba uregulować pas drogi. A potem dopiero 

myśleć o realizacji zadania. To tak jak droga na Pączewie. Mieszkańcy oddali pas gruntu, 

droga została wytyczona. Jeszcze nie jest wprowadzona przez ośrodek dokumentacji, nie 

mamy mapy. Jeżeli w przyszłym roku pojawią się jakiekolwiek środki, no to ten odcinek, 

zgodnie z wolą Radnych, 1 km tam chyba 200, czy 1,700 km będziemy składali wniosek. I on 

gdzieś tam w mojej głowie będzie, że jakie zadania zgłaszać. No jest, jest przygotowana 

mapa, są dokumentacje. Nie będzie żadnych przepychanek i będziemy na ten temat 
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rozmawiać. Stacja uzdatniania wody w Kozietułach. No byłaby już wybudowana z 10 lat 

temu. Tylko wiecie, powtórzę jeszcze raz historię. Bardzo lubiłem powtarzać. Starostwo 

Powiatowe w Grójcu, tamtejsze, 10, czy 15 lat temu, już nawet nie wiem. Wydawało nam 

ponad rok pozwolenie na budowę. Dotacja była przyznana z programu rozwoju obszarów 

wiejskich, czytaj, środki unijne. Mogę się trochę pomylić w kwotach, ale kosztowała wtedy 

chyba około 3-4 000 000. Było przyznane 75%. Starostwo wydało nam pozwolenie w 

listopadzie. A my w sierpniu mieliśmy drugie, ostateczne wezwanie o dostarczenie 

pozwolenia na budowę. Nie wydali nam w sierpniu, nie wydali we wrześniu, nie wydali w 

październiku, wydali nam w listopadzie. No i dotacja przepadła. Proszę państwa, po 

nowelizacji ta stacja kosztuje 10 000 000. Tyle w tej chwili kosztuje. Od samego początku 

tzw. polskiego bezładu, bo to są pieniądze Samorządów, które im zostały zabrane, a potem 

nazwane pięknym ładem, składaliśmy wnioski. Program PGR, bezład pierwszy, bezład drugi, 

nie wiem, bezład trzeci. Czy jakie tam kolwiek było. No i z powrotem powtarzali. Za każdym 

razem składałem te wnioski. Kazali 3 składać, 3 składałem. Dawali na 1, no to stacja 

wypadała. Złożyliśmy ponownie na program PGR-y. I na bezład, któryś tam, nie wiem, 3, czy 

4. Z bezładu nie dostaliśmy, dostaliśmy z programu PGR-y. 5 000 000, jest. Są przyznane 

środki, jesteśmy na liście. Nie wprowadzę kolejnych 5 000 000 na to zadanie, dopóki nie 

zobaczymy, jaki będzie budżet w przyszłym roku. Co to, co ruszy i tak dalej, to jeszcze różne 

są cuda, bo 50% trzeba wyłożyć na tą stację. 50 000 mamy. Dokumentacja jest 

zaktualizowana, więc myślę, że nie będzie problemu z rozpisaniem przetargu. W momencie, 

kiedy uchwalimy budżet na 2024 rok, rozejrzymy się, co się będzie działo w kraju. Nie wiem, 

właśnie te podwyżki zawsze najbardziej mnie tutaj dobijają. I pamiętam 2004 rok, kiedy 

zabrali nam wszystkie pieniądze. 700 000 mieliśmy na inwestycje. Bo takie wtedy były 

relacje. A 770 musieliśmy dołożyć do podwyżek nauczycieli. Jeżeli będą środki. No to dołoży 

Rada Gminy ze swoich środków 5 000 000. Może zaciągniemy kredyt, może złożymy 

wniosek o pożyczkę do Wojewódzkiego Funduszu. I może rozpoczniemy to zadanie. 

Jakkolwiek w odwodach będziemy mieli kanalizację również na Dziarnów, Borowe, 

Dębnowola. Bo wszystko wygląda na to, że niebawem dostaniemy pozwolenie na budowę, 

zakończy się po tych różnych przepychankach. Więc te zadania są przygotowane do 

realizacji. Starostwo Powiatowe przez naszego Radnego, pana Roberta Lipca, zadaje cały 

czas mi pytanie, które drogi powiatowe będziemy robili? Radny Powiatowy przeczytał na 

sesji chyba nadzwyczajnej, jakie drogi będą robione. Może się pomylę, przypomnę. Chcemy 

dokończyć odcinek w Borowym. Dobrze. W Borowym. Bo został taki kawałek, gdzie nie 

zrealizowali teraz, nie położyli nakładki. Czyli przejeżdża się przez park i jest po dziurkach, 

znaczy po nierównym asfalcie i kosz sklepu jest dobry. Więc to jest nieduży kawałek, to są 

nieduże środki, więc może się wygospodaruje. Powiat oczywiście 50% i 50%, żeby Gmina 

dołożyła. No bo oczywiście droga jest powiatowa. Ale Gmina jest zasobna w pieniądze. Jest 

parcie cały czas, żeby kontynuować odcinek z Miechowic. Co najmniej do skrętu na, co 

najmniej do skrętu na Zaborze. Tam jest zapadnięta jezdnia po prawej stronie, jak się jedzie. 

Bo rzeka Mogielanka, blisko przepływa. No i też wszyscy cisną, nie tylko pani, pani Beato, 

kiedy będzie ta droga zrobiona. Oczywiście też droga powiatowa. Nie powiem już, jak 

wygląda slalom przez drogę z Popowic na Dobiecin. Tam się bardzo fajnie jeździ. Test 

zawieszenia. Nie trzeba jechać na stację diagnostyczną. Test zawieszenia jest idealny do 

zrobienia. To jest najgorszy odcinek w tej chwili drogi powiatowej. pamiętacie, jest pani 

Sołtys z Dobiecina. Więc wnioski składaliśmy, było zarządzanie kryzysowe. Wniosek 

przeszedł, a potem Wojewoda nie chciał przekazać tych środków, interweniowaliśmy. 

Zbieraliśmy podpisy. Radny zbierał podpisy.  Starostwo interweniowało. Wojewoda 

powiedział, że oczywiście środki są, ale czeka na informację z Ministerstwa. Napisali do 

Ministerstwa. Ministerstwo powiedziało, że Starostwo już tyle dostało kasy, że na tą drogę nie 

dostanie. Wybuchł COVID i środki były przyznane, ale droga nie jest zrobiona. W związku z 
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tym czekamy na następne ruchy. To, co będzie się działo. Więc tych wniosków jest dużo. 

Droga między Popowicami a Dobiecinem jest naprawdę gorsza, niż w Kasztankach. Jest 

naprawdę gorsza. Zapraszam, jeżdżę i mogę coś na ten temat powiedzieć. Także jest to gorszy 

odcinek. I powiem szczerze, uregulowany pas drogi. Powiat 50% dokłada, jak nie dostanie 

dotacji. Więc nie ma problemu, byśmy chętnie myślę, że tą drogę zrobili. Także tak to 

wygląda. Ja mam jeszcze raz prośbę, bo to już wielokrotnie powtarzam. Telefon mój jest 

włączony, nawet teraz. Wyciszony, odpisuję na SMS-y. Rozmawiam, przekazuję informacje. 

Macie wszyscy telefon do mnie. Po prostu, namolnie proszę się przypominać. Ja się z tego 

tytułu nie obrażę. Po to jestem, nawet za to mi płacą, że do mnie dzwonicie, bo przecież 

pensję za to biorę, że z wami rozmawiam. To proszę dzwonić i przypominać się. Przypominać 

się raz, drugi, trzeci. Pojawi się jakiś program, z którego będzie można złożyć wnioski na to 

lub na to, no to będę szukał rozwiązania. Albo w tą stronę, albo w tą. Albo tu, albo tam. Ja się 

nie obrażam, proszę dzwonić, zapraszam do kontaktu, herbatę postawię, kawę też. Możemy 

sobie porozmawiać. Niekoniecznie na sesji. Bo tak jak mówię, część Radnych już się 

znudziła, część Sołtysów też się znudziła, bo tylko rozmawiamy na jeden temat. Ja długi 

monolog zacząłem, więc nie chcę już państwa męczyć. Zapraszam do gabinetu, pogadamy. 

No i wniosek zostanie w głowie. Czy go napiszecie, czy nie. Czasami pytam Radnych. Może 

coś zapomniałem, proszę mi przypomnieć. Bo ludzie zgłaszają różne rzeczy. Jest ich dużo, no 

nie zawsze, tak jak mówię, one mi zostają w głowie. Pojawia się projekt. No i szukam w 

głowie, gdzie te problemy są. Odgrzebuję w pamięci. No i tak to wygląda. Dziękuję. 

 

   Sołtys Kozietuł Nowych Beata Haśkie: Dziękuję ślicznie. Ja już króciutko nie będę miała 

pytań. Panie Burmistrzu, panie Przewodniczący, ja bardzo dobrze znam numer telefonu do 

Grzegorza i do pana Burmistrza. Ja bardzo chętnie korzystam. Ale mówiąc o normalności, to 

ja mówię to, że my się widzimy. My między sobą wymieniamy pewne informacje. I ja na 

przykład nie wiedziałam, nie słyszałam o tych lampach solarnych, a bardzo chętnie wcześniej 

bym zgłosiła. Nas jest naprawdę bardzo mało, ale podejrzewam, że większość nie słyszała. 

Normalnie, kiedy się spotykamy, ja widzę Radną, widzę Radnego. Ale jest inna wymiana 

informacji. Ktoś coś powie. I coś wpadnie, jakiś pomysł do głowy. I to nazywam 

normalnością, że my się widzimy. My wymieniamy się wiadomościami. Wymieniamy się 

poglądami, pomysłami. I to o takiej normalności. Ja bardzo chętnie sobie przyjadę na kawę, 

jeśli będę w urzędzie. I to też jest dobry pomysł. Można dzwonić. Kiedy mam potrzebę, 

dzwonię. Ale ja bym i podejrzewam, że Sołtysi też by woleli właśnie takiej normalności, żeby 

się spotykać. Dziękuję. Jeszcze tylko jedno pytanie mam. Panie Burmistrzu, to konkretnie do 

pana. Ponieważ mam fotowoltaikę na placu, ona jest fotowoltaiką stojącą na placu. Mam 

pytanie, kiedy ona będzie serwisowana?  Doszła mnie informacja, że ona w tym roku 

powinna być serwisowana. Nie jest serwisowana, ona jest stojącą fotowoltaiką na placu, gdzie 

mam i dzieci, i dorosłych, i imprezy, które się odbywają na placu. Więc tak się zastanawiam, 

czy to nie będzie jakieś zagrożenie. Czy tam wszystko działa, tak jak trzeba. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Zajrzymy do umowy. Nie pamiętam jak, czy w umowie 

było serwisowanie. Generalnie takich umów nie zawieraliśmy, ale czasami projekt, z którego 

otrzymujemy środki wymaga serwisowania. Bo serwisowanie podnosi wartość oferty, którą 

składa wykonawca. Tak, jak tutaj. Klimatyzacja też serwisowana była, skończyła się. 

Wykonawca doliczył to sobie do budowy tego budynku. To nie jest, nie ma nic za darmo. 

Więc jeżeli chodzi o te ogniwa fotowoltaiczne, zaraz pójdę do pana Wrzesińskiego, albo 

zapraszam zapytać. W umowie zajrzy, czy było serwisowanie. Nie pamiętam po prostu, także 

powiem. Natomiast powiem tak trochę żartując, proszę mi wybaczyć ten żart. Jak się 

spotkacie i pani Haśkie mówi, że wymieniacie się informacjami, to jest taka sytuacja. Jeżeli 

ktoś do mnie zgłasza problem, to znaczy jest rzeczywiście problem. Jak dzisiaj 
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powiedzieliśmy o lampach solarnych, to każdy Sołtys znajdzie miejsce, żeby lampę solarną 

postawić. Bo jak nie zgłosi tej lampy solarnej, to te 3,5 Sołectw, czy tam 7 zostanie 

pominiętych. W związku z tym ja już mam 35 lamp. Jeżeli ktoś zgłasza indywidualnie, to 

rzeczywiście jest zapotrzebowanie. A tak to jest tak. Jeżeli w jednej miejscowości plac zabaw, 

to dlaczego nie w drugiej? A potem problemy z utrzymaniem, tak jak w Stamirowicach. 

Słyszeliście dzisiaj, został zdjęty z ewidencji. Proszę państwa, to nie chodzi o to, że wymienić 

swoje informacje, że Gmina buduje, Burmistrz mówi o lampach solarnych. Nie, no to i u 

mnie, i u mnie. Jak ja nie zgłoszę jako Sołtys, to ludzie będą, no dlaczego żeś u nas nie 

zgłosił? I tych lamp solarnych nastawiamy tak, jak tych placów w Polsce zabaw nastawiali 

tyle, a chwasty rosną takie. Więc, pani Beato, chodzi zawsze o to, żeby była rzeczywiście 

konieczność. Czyli jeżeli jest coś, że tam jest niedoświetlony ten fragment, zgłaszacie. A jest, 

to rzeczywiście jest konieczność. Mówię w tym sensie, że wymiana pomysłu nie polega na 

tym, że jeżeli w jednym miejscu plac zabaw, to we wszystkich miejscowościach. Jeżeli w 

jednej miejscowości lampa, to we wszystkich. Tylko według potrzeb. I możliwości potem 

utrzymania np. placu zabaw przez dane Sołectwo. To ta wymiana informacji oczywiście jest 

bardzo dobra. I ja się bardzo cieszę. Jeżeli podpowiecie, że np. nie będzie problemu z 

poszerzeniem drogi w Kozietułach Nowych. Bo jak się okaże, przecież trafi się, tak jak na 

Izabelinie, 5 Aleja już do znudzenia powtarzamy. Przed sekundą w trakcie sesji, przerwy 

wyszedłem. Pewnie będzie tak asfalcik i taki zakręcik i znowu asfalcik. I my wyłożymy, 

zgodnie z wnioskiem zgłaszanym przez Radnego, pana Marczaka. Przeznaczymy środki 

kilkadziesiąt tysięcy na wytyczenie drogi w Kozietułach Nowych, w Kasztankach, żeby 

wszyscy wiedzieli. A potem ten nie wyrazi zgody, ten nie wyrazi zgody. Więc ja bym się 

cieszył, żeby Sołtysi przeprowadzili taką konsultację. że tak, Burmistrz mówił o tej drodze. 

Proszę państwa, będzie przesunięcie, czy wy nie będziecie tutaj stawiać problemów. Bo tak 

prawdę mówiąc, zanim wprowadzimy wniosek na wytyczenie tej drogi, to wzorem Pączewa. 

Najpierw podpisy mieszkańców, że nie będą utrudniać poszerzenia, czy określenia pasa drogi. 

Najpierw taki powinien być wniosek. Wtedy ja wiem, że się wszyscy podpisali. Oczywiście 

mogą się wycofać w trakcie, bo to jest tylko deklaracja. I do tego, powiem tak, mi są 

potrzebni sołtysi i przewodniczący komitetów osiedlowych, żeby takie konsultacje 

przeprowadzić. Wtedy Radny mówi tak z Sołtysem. Uzgodniliśmy tak. Ty mieszkasz na tej 

wsi. No bo Radny jest z Kozietuł, tu są Kozietuły Nowe. Tak, panie Burmistrzu, jest 

uzgodnione, pani Beata przeprowadziła rozmowy. Możemy śmiało wytyczać. No i 

wyznaczymy tam, nie wiem, ze 100 000 będzie kosztowało. To, bo nie wiemy, tam jest 

działek poprzecznych, wzdłużnych i tak dalej. Dostaniemy ofertę, bo to będą grube pieniądze, 

wytyczenie tej drogi. Jakkolwiek rozwiąże nam problem w przyszłości remontów. Z czego 

wynika przesunięcie granic, już mówiłem, powtarzam do znudzenia, modernizacja gruntów. 

Tak, pani Beato? Jakby pani jeszcze coś zadała pytanie, to chętnie odpowiem, ale tak bym 

widział konsultację. To nie oznacza, że jak lampy, to wszędzie. Na Gracjanowie też możemy 

postawić wszędzie lampy na tym odcinku. Pojechałem i postawiliśmy tylko tam, gdzie 

mieszkańcy zgłaszali. Bo jest wieś rozstrzelona, no i Burmistrz mówi, no nie, no budujemy. 

Wybory się zbliżają, nie wybiorą go. No i oświetlamy las. Nie, i postawiliśmy w tym miejscu. 

W jednej z tych lamp siadł akumulator, jest na gwarancji. Przyjechali, wymienili. Pytam się, 

w Dębnowoli tak samo. Nie ma pani Sołtys z Dębnowoli. Pytam się, jak działa ta lampa, bo je 

testowaliśmy. Na ten temat były tu rozmowy, że te lampy, proszę państwa, testujemy. I 

będziemy w perspektywie czasu je wstawiać. Taka była rozmowa, także ja mówiłem na temat 

tych lamp, może umknęło. Ale proszę dzwonić. Już nic nie będę mówił. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Ja natomiast chciałbym szanownych Radnych 

zaprosić na najbliższy piątek, na godzinę 14.00 na wspólne posiedzenie Komisji. Oczywiście, 

jeżeli ktoś z Sołtysów,  Przewodniczących komitetów osiedlowych sobie życzy, również 
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zapraszam. Godzina 14 w piątek. Będziemy pracowali nad budżetem na przyszły rok, nad 

stawkami podatku do budżetu. Projekt budżetu został już opracowany zgodnie z 

zachowaniem ustawowego terminu do 15.11. Natomiast uruchamiamy procedurę związaną z 

pracą nad budżetem. I w grudniu zapewne pod koniec roku będziemy mieli sesję uchwalającą 

budżet. Do tego czasu zapewne będzie to na pewno, pani Beato, sesja zwyczajna z Sołtysami, 

świąteczna. Natomiast jeszcze będą sesje, szanowni państwo, i to nie jedna na pewno. Jeszcze 

pewnie będzie kilka sesji nadzwyczajnych. Takich, że dostaniemy dziś informację, że za 2 dni 

się spotkamy na sesji nadzwyczajnej. Bo takie teraz przyszły dziwne czasy. Każdy z nas by 

chciał na spokojnie sobie pewne rzeczy zaplanować, z wyprzedzeniem dostać informacje i 

pracownicy Urzędu, i Burmistrz, i Radni. My byśmy chcieli w styczniu, w lutym do końca 

marca mieć wiedzę, które wnioski złożyliśmy i na które dostaniemy dofinansowanie. To my 

moglibyśmy normalnie, spokojnie pracować. A nie też często w cudzysłowie na wariata. Też 

te działania podejmowane przez Radnych, przez Burmistrza, zgłaszane przez was jako 

mieszkańców czy przez Sołtysów, związane z prośbą o drogi, one wymagają pewnego 

procesu. To, o czym Burmistrz mówił, wytyczenia granic, co jest bardzo procesem złożonym, 

skomplikowanym. Sama dokumentacja na przykład na kanalizacje Borowe, Dębnowola. Tam, 

szanowni państwo, 2 lata to już trwa bodajże, albo dłużej i ciągle są problemy. Każdy chce 

mieć kanalizację, wodę i inne rzeczy. Natomiast jak przychodzi do tego, żeby przez daną 

działkę właściciela przeszła dana instalacja, czy przewód był wkopany, czy rura była 

wkopana, to najlepiej nie u mnie, tylko u sąsiada po drugiej stronie drogi. Z tym mamy 

poważny problem i dlatego ten proces jest taki złożony. Zobaczcie, jak pewne drogi są 

realizowane. Czasami jest też tak, Kolonia Tomczyce. Jeden, czy dwóch mieszkańców stanęło 

na bakier i jest fragment asfaltu drogi nieutwardzonej asfaltem. Bo ktoś nie chciał się zgodzić 

na to, żeby w ramach dofinansowania, które było, żeby droga spełniała parametry. Droga z 

Kaplina na Borowe, też są przewężenia. Nie było tam żadnych budynków, niczego. 

Mieszkańcy, właściciele tych terenów nie wyrazili zgody. Więc mimo wszystko ten opór jest. 

Nie chciałbym, żeby on był, bo dzięki temu jak jest dobra współpraca, to można wiele rzeczy 

zrobić.  

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Przepraszam, jak na panią Agnieszkę spojrzałem, to mi 

się przypomniał temat. A na pewno będzie krążyło, więc chciałbym to powiedzieć na sesji. 

Może ktoś ogląda, żeby była sprawa jasna. W Stegnach z tytułu budowy chodnika nastąpiło 

zwężenie jezdni. W tym pasie, który istniał, 2 samochody osobowe zwalniały się, jak nikt nie 

chciał zjechać na pobocze, to naprawdę się wyminęły. W tej chwili wszyscy boją się tego 

krawężnika. W związku z tym mimo wszystko odjeżdżają dalej. I przejeżdżają na drugą 

stronę, na pobocze. Po tej drugiej stronie docelowo, bo taki był zamysł, zresztą to są granice 

miasta do samego lasu, ma być wybudowana jeszcze ścieżka rowerowa. Bo na to dają 

pieniądze, no po prostu i tak się zaczął problem. My nie mamy po prawej stronie na tyle 

szerokiego pasa, żeby tą ścieżkę w tej chwili już zaprojektować i przystąpić do realizacji. W 

związku z tym, że grunt jest wspólnoty gruntów i lasów, a mamy panią prezes wspólnoty, 

Agnieszkę Małek, napisałem do niej pismo. Żeby na razie, dopóki nie będzie walnego 

zgromadzenia wspólnoty, bo tylko walne zgromadzenie może wyrazić zgodę na przekazanie, 

lub sprzedaż pasa gruntu na poszerzenie tej drogi w Stegnach. Żeby wyraziła zgodę na 

wycięcie krzaków i drzew po tej drugiej stronie bez krawężnika. Tak, żeby nawet 2 

samochody ciężarowe, większe mogły się wyminąć. Uzgodniliśmy, że drzewo, które ma 

więcej, niż średnicę 15 cm, zostanie na poboczu. I zabierze je wspólnota gruntów i lasów. 

Oczywiście, jeżeli będzie wymagał zezwolenia, to będzie uzyskane wcześniej zezwolenie. 

Natomiast krzaki, zgodnie z tym, co powiedział pan dyrektor, mają rębak. I będą starali się 

stopniowo w tej chwili, w tym roku, jesienią, zimą wycinać. Także przepraszamy za 

utrudnienia. Droga nie została pozostawiona sobie. Wystąpiliśmy już do wspólnoty o 
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przekazanie tego gruntu, czy ewentualnie sprzedaż tego gruntu. Natomiast na razie, żeby 

umożliwić wszystkim bardziej swobodną jazdę, wycinamy krzaki. Zostanie dosypana ziemia, 

może fragmenty zostaną utwardzone tłuczniem. Może cały odcinek zostanie utwardzony 

tłuczniem. To wszystko jeszcze zobaczymy w budżecie 2024. Na utwardzenie tłuczniem i 

remonty dróg jest około 500 000 zarezerwowanych. Będziemy starali się ten odcinek 

udrożnić. Prośba do pani Sołtys z Dąbrowy, do Przewodniczącej Komitetu Osiedlowego. I do 

państwa, żebyście tłumaczyli, że jest to rozpoczęta budowa, nie zakończona. Limitowana w 

tej chwili tak naprawdę uchwałą Walnego Zgromadzenia Wspólnoty Gruntów i Lasów w 

Mogielnicy, która jest właścicielem gruntu. Tak, wtedy kiedy droga byłaby idealnie osiowo 

wmalowana w pas 12 metrów. Nie została wmalowana osiowo asfalt w pas 12 metrów. Tylko 

tak jak biegła droga, tak został położony asfalt. W związku z tym w jednym momencie się 

zbliżamy do działki wspólnoty, w innym się oddalamy. W związku z tym na początku Stegien 

chodnik będzie szedł najpierw powiedzmy po prawej stronie. Potem przejdzie na lewą stronę. 

Potem z powrotem na prawą stronę. Tak, żeby spełnić te parametry. ale wtedy będą progi 

zwalniające i przez Stegny będą wolniej jeździć. Ten chodnik będzie dalej do Dąbrowy? Nie. 

Doszedł do starego lasu i tam, jak gdyby, tam jest, jak gdyby, koniec jego, no, docelowo z 

jakiejś Lokalnej Grupy Działania, z jakichś znowu środków myślę, że warto byłoby tam, bo to 

jest w granicach miasta, zrobić jakąś wiatę. Jakiś przystanek, może bar otworzyć, spotkanie. 

Tak to wygląda. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Przepraszam, jak na panią Agnieszkę spojrzałem, to mi 

się przypomniał temat. A na pewno będzie krążyło, więc chciałbym to powiedzieć na sesji. 

Może ktoś ogląda, żeby była sprawa jasna. W Stegnach z tytułu budowy chodnika nastąpiło 

zwężenie jezdni. W tym pasie, który istniał, 2 samochody osobowe zwalniały się, jak nikt nie 

chciał zjechać na pobocze, to naprawdę się wyminęły. W tej chwili wszyscy boją się tego 

krawężnika. W związku z tym mimo wszystko odjeżdżają dalej. I przejeżdżają na drugą 

stronę, na pobocze. Po tej drugiej stronie docelowo, bo taki był zamysł, zresztą to są granice 

miasta do samego lasu, ma być wybudowana jeszcze ścieżka rowerowa. Bo na to dają 

pieniądze, no po prostu i tak się zaczął problem. My nie mamy po prawej stronie na tyle 

szerokiego pasa, żeby tą ścieżkę w tej chwili już zaprojektować i przystąpić do realizacji. W 

związku z tym, że grunt jest wspólnoty gruntów i lasów, a mamy panią prezes wspólnoty, 

Agnieszkę Małek, napisałem do niej pismo. Żeby na razie, dopóki nie będzie walnego 

zgromadzenia wspólnoty, bo tylko walne zgromadzenie może wyrazić zgodę na przekazanie, 

lub sprzedaż pasa gruntu na poszerzenie tej drogi w Stegnach. Żeby wyraziła zgodę na 

wycięcie krzaków i drzew po tej drugiej stronie bez krawężnika. Tak, żeby nawet 2 

samochody ciężarowe, większe mogły się wyminąć. Uzgodniliśmy, że drzewo, które ma 

więcej, niż średnicę 15 cm, zostanie na poboczu. I zabierze je wspólnota gruntów i lasów. 

Oczywiście, jeżeli będzie wymagał zezwolenia, to będzie uzyskane wcześniej zezwolenie. 

Natomiast krzaki, zgodnie z tym, co powiedział pan dyrektor, mają rębak. I będą starali się 

stopniowo w tej chwili, w tym roku, jesienią, zimą wycinać. Także przepraszamy za 

utrudnienia. Droga nie została pozostawiona sobie. Wystąpiliśmy już do wspólnoty o 

przekazanie tego gruntu, czy ewentualnie sprzedaż tego gruntu. Natomiast na razie, żeby 

umożliwić wszystkim bardziej swobodną jazdę, wycinamy krzaki. Zostanie dosypana ziemia, 

może fragmenty zostaną utwardzone tłuczniem. Może cały odcinek zostanie utwardzony 

tłuczniem. To wszystko jeszcze zobaczymy w budżecie 2024. Na utwardzenie tłuczniem i 

remonty dróg jest około 500 000 zarezerwowanych. Będziemy starali się ten odcinek 

udrożnić. Prośba do pani Sołtys z Dąbrowy, do Przewodniczącej Komitetu Osiedlowego. I do 

państwa, żebyście tłumaczyli, że jest to rozpoczęta budowa, nie zakończona. Limitowana w 

tej chwili tak naprawdę uchwałą Walnego Zgromadzenia Wspólnoty Gruntów i Lasów w 

Mogielnicy, która jest właścicielem gruntu. Tak, wtedy kiedy droga byłaby idealnie osiowo 
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wmalowana w pas 12 metrów. Nie została wmalowana osiowo asfalt w pas 12 metrów. Tylko 

tak jak biegła droga, tak został położony asfalt. W związku z tym w jednym momencie się 

zbliżamy do działki wspólnoty, w innym się oddalamy. W związku z tym na początku Stegien 

chodnik będzie szedł najpierw powiedzmy po prawej stronie. Potem przejdzie na lewą stronę. 

Potem z powrotem na prawą stronę. Tak, żeby spełnić te parametry. ale wtedy będą progi 

zwalniające i przez Stegny będą wolniej jeździć. 

 

20. Zakończenie obrad. 

 

 Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dziękuję, szanowni państwo. Zamykam LXXXIV 

sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy. Życzę miłego dnia. Wszystkiego dobrego. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołował    Sekretarz obrad  Przewodniczący  obrad  

 

Grzegorz Frasoński   Adam Jagieliński  Grzegorz Michalski 


